
 
 
                                                              Protokół z XIV sesji Rady Miejskiej 
                                                              w Choszcznie, która odbyła się w sali narad 
                                                              Ośrodka Sportowo-Wypoczynkowego w Choszcznie 
                                                              w dniu 20 grudnia 2007r. 
 
 
W sesji uczestniczyło 18 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. p. Bil Bogusław 
2. p. Stefański Sylwester 
3. p. Włoczka Sylwester 

 
Porządek sesji: 
1.Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
- druk 168 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Choszczno na rok 2008 
- druk 170 w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008 
- druk 171 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Gimnazjum im. Władysława II Jagiełły przy ulicy 
Obrońców Westerplatte 1 w Choszcznie” 
- druk 172 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Leona Kruczkowskiego przy ul. 
Wolności 62a w Choszcznie” 
- druk 173 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 przy ul. Zwycięstwa 26 w Suliszewie” 
- druk 174 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Zamęcinie” 
- druk 175 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi przy ul. 
Niedziałkowskiego 9 w Choszcznie’ 
- druk 176 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 2 z grupą Ŝłobkową przy ul. Sucharskiego 
9 w Choszcznie” 
- druk 177 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 4 im „Słoneczna czwórka” przy ul. Mur  
Południowy 4 w Choszcznie” 
- druk 178 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 5 przy ul. Energetyków 1 w Choszcznie” 
- druk 179 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Wolności 24 w Choszcznie” 
- druk 189 w sprawie zmian budŜetu na rok 2007, 
- druk 180 w sprawie określenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego i zatwierdzenia wartości 
jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Choszczno 
- druk 181 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choszczno z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2008 
- druk 182 w sprawie uchylenia uchwały nr II/42/98 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 8 grudnia 
1998r w sprawie  ustalenia wysokości wy nagrodzenia osób sprawujących opiekę nad dziećmi w 
czasie dowozu do szkół i przedszkoli 
- druk 183 w sprawie nadania Statutu Choszczeńskiemu Domowi Kultury w Choszcznie 
- druk 184 w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości gruntowej, połoŜonej 
w obrębie nr 3 ewidencji gruntów m. Choszczno na rzecz Skarbu Państwa 



- druk 185 w sprawie zmiany uchwały nr XIII/183/2007 Rady Miejskiej w sprawie powiadomienia 
Sekretarza Miejskiego o obowiązku złoŜenia oświadczenia dot. pracy lub słuŜby w organach 
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami 
- druk 186 w sprawie zmiany uchwały nr XIII/184/2007 Rady Miejskiej w sprawie powiadomienia 
Skarbnika Miejskiego o obowiązku złoŜenia oświadczenia dot. pracy lub słuŜby w organach 
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami 
- druk 187 w sprawie ustalenia stawek opłat za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych oraz wywóz i unieszkodliwiania odpadów ciekłych 
- druk 188 w sprawie ustalenia cen za usługi cmentarne na terenie Gminy Choszczno 
- druk 190 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
4. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
5. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami Rady i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
O godzinie 10.oo p. Bogusław Szymański otworzył obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 18 radnych, co upowaŜnia Radę 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Następnie przywitał radnych, p. Burmistrza Choszczna, zaproszonych gości: p. Z.Atrasa Komendanta 
Powiatowego Policji, p. M.Popławskiego  Zastępcę Komendanta Powiatowego StraŜy PoŜarnej, 
sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli, przedstawicieli mediów i prasy, oraz uczestniczących 
mieszkańców Gminy. 
Na sekretarza wyznaczył radnego p. Zbigniewa StróŜyńskiego. 
   Pan Przewodniczący zaproponował radnym przyjęcie porządku sesji jaki otrzymali w 
zawiadomieniu o terminie i miejscu sesji. 
Do proponowanego porządku sesji zgłosił p. Burmistrz dodatkowe  projekty : 
- na druku 191 zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Choszczno, 
- druk 192 zmieniający uchwałę w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających na członka 
zarządu Osiedla nr 4 – Południowe 
- druk 193 w sprawie nadania nazwy ulicy w Choszcznie 
- druk 194 w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane w Sanktuarium Narodzenia Najświętszej Marii Panny w Choszcznie. 
Wobec braku innych propozycji p. Przewodniczący podał pod głosowanie poprawki do porządku, 
które radni przyjęli 18 głosami  ”za”. Następnie radni podjęli w głosowaniu jawnym cały porządek 
sesji wraz z naniesionymi poprawkami – 18 głosami „za”. 
W punkcie drugim przyjętego porządku : p. Przewodniczący zaproponował radnym przyjęcie 
protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej bez odczytywania, poniewaŜ protokół był wyłoŜony w biurze 
Rady uwag nikt do niego nie zgłosił. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XIII sesji – 18 
głosami „za”. 
W punkcie trzecim przyjętego porządku  rozpatrywano projekty i głosowano uchwały: 
- projekt na druku 168 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Choszczno na rok 2008 przedstawił p. 
Burmistrz R.Adamczyk: 
„ zgłosił autopoprawki zmniejszające prognozowane dochody o kwotę 560 tys zł  w zał. Nr 1 i 1a w 
tym: dochody od osób prawnych, fizycznych o kwotę 270 tys zł, z podatku rolnego o kwotę 80 tys zł 
podatków i opłat o kwotę 190 tys zł, gospodarki komunalnej o 300 tys zł. Zwiększające prognozowane 
dochody budŜetowe o kwotę 6, 7 tys zł w tym:na oświatę i wychowanie o 6,7 tys zł. 
Wydatki budŜetowe zmniejsza się o 1,518 tys zł w tym: gospodarkę komunalną o 1,418 tys zł i  
skreślenie pozycji „organizacja widowiska historycznego z okazji wyzwolenia Choszczna o kwotę 100 
tys zł. Zwiększa się planowane wydatki o kwotę 954,7 tys zł  w zał. Nr 2 i 4  w tym: na oświatę i 
wychowanie o kwotę 6,7 tys zł i rezerwę o kwotę 948 tys zł.., oraz zmienia się § 11 załącznika nr 9. 
Następnie podał, Ŝe budŜet Gminy Choszczno na rok 2008 po stronie dochodów ustalono na kwotę 
51 065 tys zł, a po stronie wydatków na kwotę 56 000 tys zł z deficytem na kwotę 4 935 tys zł, który 
zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciąganych kredytów i wpływów ze sprzedaŜy 



papierów wartościowych wyemitowanych przez gminę. Tworzy się równieŜ rezerwę ogólną w 
wysokości 50 tys zł i celową w wysokości 3 tys zł. Ustalono dochody i wydatki rachunków dochodów 
własnych jednostek budŜetowych, przychody i wydatki Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej, oraz limity zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów i 
poŜyczek. Ustalono dotacje podmiotowe dla samorządowych instytucki kultury . Ustalono 
jednocześnie upowaŜnienie dla Burmistrza do zaciągania kredytów i poŜyczek, dokonywania zmian w 
planie wydatków budŜetowych, udzielania m.in. poręczeń i gwarancji. Wskaźniki długu i obsługi 
zadłuŜenia w projekcie budŜetu obliczone na rok 2008 i lata następne nie przekroczą ustawowych 
limitów tj. odpowiednio 60% i 15%. Przedstawiony projekt po stronie dochodów jak i wydatków 
wydaje się być rozwiązaniem optymalnym. 
Dodał p. Burmistrz, Ŝe projekt budŜetu był analizowany przez wszystkie komisje, Ŝadna komisja uwag 
ani teŜ wniosków do budŜetu nie wypracowała.” 
W uzupełnieniu wypowiedzi pana Burmistrza pani Skarbnik przedstawiła opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej nt. moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego w roku 2008,  o prawidłowości 
załączonej do projektu uchwały budŜetowej prognozy kwoty długu publicznego Gminy Choszczno, i 
opinii o przedłoŜonym projekcie uchwały budŜetowej Gminy Choszczno na rok 2008 – wszystkie 
opinie są pozytywne i stanowią załączniki do protokołu sesji. 
Następnie przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów  p. Zbigniew StróŜyński przedstawił 
pozytywną opinię Komisji BudŜetu nt. przedłoŜonego projektu budŜetu Gminy Choszczno na rok 
2008, zwracając się do  radnych o uchwalenie budŜetu. 
Kolejnym punktem była dyskusja nad projektem budŜetu: 
Radny p. Nahorski  przedstawił stanowisko radnych Klubu Forum:” w sprawie budŜetu 2008. BudŜet 
na rok 2008 jest mocno proinwestycyjny, co podkreślał w komisjach pan  Burmistrz, a jest to 
zdecydowany plus dla pana Burmistrza podkreślił p. Nahorski. Nadmienił, Ŝe liczono na środki unijne 
przy podejmowaniu uchwały o emisji obligacji, ale moŜe rok 2008 po prostu wzruszy moŜliwość 
ubiegania się o środki  bo będzie gmina posiadała własne, natomiast autopoprawki zgłoszone to tylko 
promilowe, zaznaczył p. Nahorski Ŝe trochę niepokojące są wskaźniki po stronie przychodów i 
przesunięcia w czasie  realizacji budynku socjalnego, następnie Ŝyczył  realizacji zadań ,które sam p. 
Burmistrz załoŜył. Przychód do budŜetu jest faktem i na ma to oparcie w załoŜonych inwestycjach, 
dlatego Klub Forum poprze przedstawiony  przez p. Burmistrza budŜet na rok 2008, i po okresie 
marazmu z poprzedniej kadencji obecny burmistrz musi realizować zadania ze zdwojoną siłą, uwaŜa, 
Ŝe uda się p. Burmistrzowi zrealizować budŜet w roku 2008. 
Radna p. Rytwińska Przewodnicząca Klubu Centrum Samorządowe Odrodzenie podała, Ŝe klub 
będzie glosował za przyjęciem budŜetu na rok 2008, wyraziła przy tym zadowolenie z ujętych do 
realizacji zadań inwestycyjnych ( drogi, chodniki…) termomodernizacji szkół, Ŝycząc p. Burmistrzowi 
zrealizowania załoŜonych przedsięwzięć. 
 p. Burmistrz podziękował  swoim przedmówcom, podkreślając, Ŝe konstrukcja budŜetu pozostawia 
niewielką rezerwę  na inwestycje, ale być moŜe środki unijne będą uruchomione juŜ pod koniec roku 
2008 i myśli, Ŝe uda się zrealizować budŜet. Odnośnie samych inwestycji dodał, Ŝe nie tylko zaszłości 
są do zrealizowania, ale teŜ dochodzi coraz więcej nowych zadań nakładanych na gminy bez pokrycia 
środków. Podał równieŜ, Ŝe przegapiony został termin złoŜenia wniosku o pomoc na budowę budynku 
socjalnego, jednak starania zostały juŜ podjęte.  
Dalszej dyskusji nad budŜetem nikt nie podejmował. 
- uchwała w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Choszczno na rok 2008 została podjęta przez 18 
radnych „za”, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XIV/186/2007. 
W obradach trwała przerwa od godziny 10.50 do 11.20. 
Po wznowieniu obrad: 
- projekt uchwały na druku 170 w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008 przedstawił p. 
Burmistrz: jak co roku Gmina zatwierdza plan przychodów i wydatków tego funduszu, a są to wpływy 
z opłat za gospodarcze korzystanie ze środowiska i wprowadzanie w nim zmian, wpływy z opłat za 
usuwanie drzew i krzewów, a wydatkowane są na urządzanie i utrzymanie terenów zieleni, budowę 
stacji uzdatniania wody w Golczy.  śadna komisja uwag do projektu nie wniosła.  
Na sesji nikt dyskusji nie podjął. Uchwała została  podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych 
na sesji. Nr uchwały XIV/187/2007. 



- druk 171 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Gimnazjum im. Władysława II Jagiełły przy ul. Obrońców 
Westerplatte 1 w Choszcznie” przedstawił p. Burmistrz: istnieje moŜliwość uzyskania premii w 
wysokości 25% zaciągniętego kredytu na inwestycje dotyczące termomodernizacji budynków 
wykorzystywanych przez gminę do wykonywania zadań publicznych. Sporządzona prognoza długu z 
uwzględnieniem kredytów na zadania termomodernizacyjne w stosunku do planowanych dochodów 
na rok 2008 wskazuje, Ŝe nie zostanie przekroczony ustawowy wskaźnik długu 60% 
śadna Komisja uwag do projektu nie wniosła. Na sesji nikt dyskusji nie podjął. Uchwała została 
podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/188/2007. 
- druk 172 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Leona Kruczkowskiego przy ul. 
Wolności 62 a w Choszcznie” przedstawił p. Burmistrz, uzasadniając, jak w poprzedniej uchwale. 
śadna Komisja uwag nie wniosła, na sesji równieŜ nikt dyskusji nie podjął. Uchwała została podjęta 
18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/189/2007. 
 - druk 173 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 przy ul. Zwycięstwa 26 w Suliszewie” 
przedstawił p. Burmistrz z uzasadnieniem jak w poprzedniej uchwale. Do projektu uwag radni nie 
wnieśli, dyskusji tez nie podjęto. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. 
Nr uchwały XIV/190/2007.  
- druk 174 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Zamęcinie” przedstawił p. Burmistrz z 
uzasadnieniem jak w poprzednich uchwałach. Radni uwag do projektu nie wnieśli, dyskusji na sesji 
równieŜ nie podjęli. Uchwała została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały 
XIV/191/2007.  
- druk 175 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
”Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi przy ul. 
Niedziałkowskiego 9 w Choszcznie” przedstawił p. Burmistrz: uzasadniając jak wcześniej. Radni 
uwag i dyskusji nad projektem nie podejmowali. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy 
obecnych 18 radnych. Uchwała nr XIV/192/2007. 
- druk 176  w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 2 z grupą Ŝłobkową przy ul. Sucharskiego 
9 w Choszcznie” przedstawił p. Burmistrz z uzasadnieniem jak poprzednio. Radni dyskusji nad 
projektem nie podjęli. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Uchwała 
nr XIV/193/2007. 
- druk 177 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
”Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 4 im. Słoneczna czwórka przy ul. Mur 
Południowy 4 w Choszcznie” przedstawił p. Burmistrz z uzasadnieniem jak w poprzedniej uchwale. 
Radni uwag do projektu nie wnieśli. Uchwała została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 
radnych. Nr uchwały XIV/194/2007. 
- druk 178 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„Termomodernizacja budynku Publicznego Przedszkola Nr 5 przy ul. Energetyków 1 w Choszcznie” 
przedstawił p. Burmistrz z uzasadnieniem jak w poprzedniej uchwale. Radni dyskusji nad projektem 
nie podjęli. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały 
XIV/195/2007. 
- druk 179 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne pn: 
„termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Wolności 24 w Choszcznie” przedstawił p. 
Burmistrz z uzasadnieniem jak poprzednio. Radni uwag do projektu nie zgłosili. Uchwała została 
podjęta 18 głosami „za”, przy 18 radnych obecnych na sesji. Nr uchwały XIV/196/2007. 
p. Burmistrz nadmienił,  Ŝe termomodernizacja to początek remontu szkół i przedszkoli, a remont 
łazienek w Szkole Podstawowej nr 1  juŜ rozpoczął się w bieŜącym roku. 
- druk 189 w sprawie zmian budŜetu na rok 2007 przedstawiła pani Skarbnik, zgłaszając autopoprawki 
pana Burmistrza, autopoprawki były objaśniane na posiedzeniach komisji i ostatnia dot. zakupu 
wideoradaru dla Policji w Choszcznie: zmiany budŜetu uwzględniają wielkości z ewidencji księgowej 
na 30.XI.2007r oraz przewidywane wykonanie miesiąca grudnia 
Autopoprawki to: na stronie 3 w pkt.3 zmienić zapis kwoty na 1 460 tys zł w pakt c) na 25 tys zł, na 



stronie 4 ppkt f)  poprawić „dziedzictwo narodowe” na kwotę10.090 tys zł , dopisać sołectwo Zamęcin 
z kwotą 790 zł, i w pozycji wydatki bieŜące raz jeszcze dopisać Zamęcin z kwotą 300 zł. W pkt.4 
(zmniejszenia) ogólna kwota będzie to 4981 580, oo zł, na stronie 5 po ppkt k) dopisać pakt l) 
„edukacja i wychowanie z kwotą 20 tys zł i w rozdz.85401 świetlice szkolne z kwotą 20 tys zł, w 
pozycji wydatki bieŜące wpisać kwotę o 500 zł i kolejne podpunkty się zmienią. Następnie pani 
Skarbnik   wyjaśniła zapis pakt k) pozycję Zamęcin poprawić na zapis 284,690 zł, rozdz.90003 
oczyszczanie wsi na 1.095 zł, poz. wydatki bieŜące z kwotą 1095 zł ( sołectwo Zamęcie z kwotą 790 
zł), poz. Pozostała dz. z kwotą 233.595,00 zł wydatki bieŜące z kwotą 1395 zł ( sołectwo Zamęcin 300 
zł). 
Radni dyskusji nad projektem uchwały nie podjęli. 
Uchwała została podjęta 18 głosami ”za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/197/2007. 
- druk 180 w sprawie określenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego i zatwierdzenia wartości 
jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Choszczno 
przedstawił p. Burmistrz: projekt uchwały jest kolejnym krokiem do wyrównywania róŜnic wysokości 
wynagrodzenia zasadniczego pracowników administracji i obsługi w szkołach i przedszkolach w 
stosunku do pozostałych jednostek organizacyjnych gminy, a równocześnie ujednolicenia wartości 
punktu płacowego dla pracowników BOSS i CRS. śadna komisja uwag nie wniosła, na sesji nikt 
dyskusji nie podjął Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Uchwała nr 
XIV/198/2007. 
- druk 181 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Choszczno z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2008 przedstawił p. Burmistrz : Gmina jest zobowiązana corocznie 
przedstawić program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami które zostały 
określone w ustawie o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. śadna Komisja uwag do 
programu nie wniosła, na sesji nikt teŜ dyskusji nie podjął. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, 
przy udziale 18 radnych na sesji. Nr uchwały XIV/199/2007. 
- druk 182 w sprawie uchylenia uchwały nr II/42/98 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 8 grudnia 
1998r w sprawie ustalania wysokości wynagrodzenia osób sprawujących opiekę nad dziećmi w czasie 
dowozu do szkół i przedszkoli objaśnił p. Burmistrz: zmiany ustawowe o systemie oświaty nakazują 
wyeliminowanie z obiegu uchwały, której podstawa prawna juŜ nie obowiązuje. Obecnie 
ustawodawca wskazał burmistrza jako organ ustalający zasady dowozu dzieci. śadna komisja uwag 
nie wniosła, dyskusji teŜ nikt nie podjął. Uchwała została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 
radnych na sali. Uchwała nr XIV/200/2007. 
- druk 183 w sprawie nadania Statutu Choszczeńskiemu Domowi Kultury w Choszcznie przedstawił p. 
Burmistrz: zmiana polega na wprowadzeniu dodatkowego zapisu w § 4 Ŝe uchwała wchodzi w Zycie 
po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Woj. Zachodniopomorskiego, 
poprzednia uchwała takiego zapisu nie miała. Radni uwag do projektu nie wnieśli. Uchwała została 
podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/201/2007. 
- druk 184 w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości gruntowej, połoŜonej 
w obrębie nr 3 ewidencji gruntów m. Choszczno na rzecz Skarbu Państwa przedstawił p. Burmistrz: 
Uzasadniając, Ŝe Komenda Powiatowa Policji w Choszcznie złoŜyła wniosek  w sprawie przekazania 
działki nr 230/5 połoŜonej przy zbiegu ulic Westerplatte i Rybackiej pod budowę nowej siedziby. 
śadna Komisja uwag do projektu nie zgłosiła. Radny p. Bokun wyraził zadowolenie  z tej propozycji, 
bo Komenda w pobliŜu szkół jest dobrym rozwiązaniem ( a nie sklep) Pan Przewodniczący Rady 
zaznaczył, Ŝe pomysł dobry, ale przekazanie działki o duŜej wartości, a co będzie miało miasto,  juŜ 
wcześniej działkę  miasto przekazało w taki sam sposób dla więziennictwa i zapytał czy jest 
moŜliwość by stare zabudowania Komendy przejęło miasto w zamian za tę działkę. 
Odpowiedzi udzielił p. Atras Komendant Policji: praktycznie istnieje moŜliwość oddania budynku dla 
miasta, ale załoŜenia Policji są inne. Budująca się Komenda nie ma pieniędzy, więc zakładano by ze 
sprzedaŜy obecnego obiektu pieniądze przeznaczyć na nową budowę.( występować będzie w imieniu 
Skarbu Państwa – Starostwo).Koszt budowy wyniesie ok.8-10 mln zł, dodał, Ŝe być moŜe dzień 
dzisiejszej sesji stanie się dniem historycznym, bo bez pomocy władz samorządowych sama Policja 
takiego  zadania nie udźwignie. 
Dodał p. Burmistrz, Ŝe rozmowy ze Starostwem trwają nt przejęcia przez Gminę budynku przy ul. 
Boh. Warszawy , a dla ścisłości wyjaśnił, Ŝe pusty plac w mieście teŜ ma niewielką wartość. 
W tym miejscu p. Komendant Policji podziękował radnym za przeznaczenie środków w budŜecie na 



zakup videoradaru i liczy równieŜ  na podjęcie uchwały o przekazaniu działki pod potrzeby Policji. 
Radny p. StróŜyński podał, Ŝe przekazując ową działkę Gmina zubaŜa swój majątek, ale być moŜe 
będzie korzystać z doprowadzenia ciepła  z  zasobów PECu nowa siedziba policji. 
Dalszej dyskusji nie było. 
Uchwała została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 radnych na sesji. Nr uchwały 
XIV/202/2007. 
- druk 185 w sprawie zmiany uchwały nr XIII/183/2007 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 
27.11.2007r. w sprawie powiadomienia Sekretarza Miejskiego o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami 
przedstawił p. Przewodniczący Rady: zmiana uchwały polega na zapisie w miejscu jednego miesiąca – 
trzech miesięcy”. śadna komisja uwag nie wniosła do projektu. Uchwała została podjęta 18 glosami 
„za”, przy obecnych 18 radnych na Sali. Nr uchwały XIV/203/2007. 
- druk 186 w sprawie zmiany uchwały nr XIII/184/2007 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 
27.11.2007r w sprawie powiadomienia Skarbnika Miejskiego o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami 
przedstawił p. Przewodniczący Rady uzasadniając jak w poprzedniej uchwale. Radni uwag do 
projektu nie wnieśli. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych na Sali. Nr 
uchwały XIV/204/2007. 
- druk 187 w sprawie ustalenia stawek opłat za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych oraz wywóz i unieszkodliwianie odpadów ciekłych przedstawił p. Burmistrz 
iŜ są to stawki, ceny maksymalne, a nie obowiązujące. śadna komisja uwag nie zgłosiła, dyskusji tez 
nie podjęto. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy 18 obecnych radnych na sesji. Nr uchwały 
XIV/205/2007. 
- druk 188 w sprawie ustalenia cen za usługi cmentarne na terenie Gminy Choszczno przedstawił p. 
Burmistrz: proponowane stawki za usługi na cmentarzu zawiera załącznik nr 1 do którego wniósł 
autopoprawkę dopisując pozycję w pkt. 5 „ kolumbarium – 650 zł na okres 99 lat”. Uzasadniając 
dalej, Ŝe Gmina  musi objąć administracją cmentarze wiejskie, stąd projekt uchwały. Do projektu 
Ŝadna komisja uwag nie zgłosiła. Dyskusji na sesji nie podjęto. Uchwała została podjęta 18 głosami 
„za”, przy obecnych 18 radnych na sesji. Nr uchwały XIV/206/2007. 
- druk 190 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków przedstawił 
p. Burmistrz :uzasadniając, Ŝe w związku ze zmianą podmiotu zaopatrującego mieszkańców Gminy 
Choszczno w wodę i odprowadzanie ścieków konieczna jest zmiana Regulaminu zgodnie z 
udzielonym zezwoleniem na świadczenie usług w powyŜszym zakresie. śadna Komisja uwag do 
projektu nie zgłosiła. Dyskusji na sesji teŜ nikt nie podjął. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, 
przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/207/2007. 
- druk 191 zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Choszczno przedstawił p. 
Burmistrz: zmiana uchwały polega na wykreśleniu zapisu pkt.6 z poprzedniej uchwały z uwagi na 
bardzo długi okres oczekiwana na opinię „Logo Gminy”  z Komisji Heraldycznej. śadna Komisja 
uwag do projektu nie zgłosiła. Dyskusji na sesji nie podjęto. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, 
przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/208/2007. 
- druk 192 zmieniający uchwałę w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających na członka 
zarządu osiedla nr 4 – Południowe przedstawił p. Burmistrz: w związku z niską frekwencją 
mieszkańców osiedla na poprzednim zebraniu nie przeprowadzono wyboru nowego członka i naleŜało 
przesunąć termin kolejny, celem przeprowadzenia wyboru członka zarządu. śadna Komisja uwag nie 
wniosła. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych na Sali. Nr uchwały 
XIV/209/2007. 
- druk 193 w sprawie nadania nazwy ulicy w Choszcznie przedstawił p. Burmistrz: mieszkańcy nowo 
wybudowanych budynków jednorodzinnych  zwrócili się z wnioskiem o nadanie nazwy dla ich ulicy 
„ Magnoliowa”. śadnych uwag do projektu nie wniesiono. Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, 
przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały XIV/210/2007. 
- druk 184 w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane w Sanktuarium Narodzenia Najświętszej Marii Panny w Choszcznie przedstawił p. 
Burmistrz: dotacja celowa w wysokości 10 tys zł przeznaczona będzie  na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane w Sanktuarium. Nikt z radnych uwag do projektu uchwały nie 
zgłosił. Uchwała została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 radnych. Nr uchwały 



XIV/211/2007. 
W obradach trwała przerwa od godziny 12.20 do 12.25. 
Po wznowieniu obrad: 
W pkt. 4 przyjętego porządku -  sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli - 
:informację złoŜyła pani A.Szymańska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej nt   skargi pana Stefana 
Łyko . Radni uwag do informacji nie wnieśli, jak równieŜ  dyskusji nie podjęli. – protokół stanowi 
załącznik do protokołu sesji.  
- kolejną informację złoŜyła pani Teresa Kasior przewodnicząca zespołu kontrolnego nt. kontroli 
wydatków na obiekt sportowo wypoczynkowy na stadionie. Radni uwag ani dyskusji nie podjęli. 
Protokół stanowi załącznik do protokołu sesji. 
W punkcie 5 porządku sesji: sprawozdanie z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady 
Miejskiej złoŜyła pani Magdalena Sieńko Sekretarz Miejski. Radni po wysłuchaniu sprawozdania 
pytań  ani uwag nie zgłosili. 
W punkcie 6 porządku – interpelacji radni nie zgłaszali. 
W punkcie 7 – wolne wnioski i informacje: 
Radny p. Szczęsny odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza z posiedzenia ostatniej komisji, potem 
nawiązywał do pisma przez Niego przedstawionego na ostatniej sesji w sprawie spółki PGK w 
Choszcznie, podtrzymując, Ŝe zawsze będzie występował na sesjach w sprawach o jakie do Niego jako 
radnego będą się zwracali mieszkańcy. 
( wypowiedzi są nagrane na taśmie magnetofonowej…)  
- Z kolei p. Przewodniczący Rady odczytywał pisma , które wpływały do biura Rady m.in.: 
PSS w Choszcznie w sprawie powstawania nowego sklepu wielo powierzchniowego w 
mieście… 
p. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe Urząd wydał negatywną decyzję na budowę nowego super marketu, 
lecz SKO uchyliło  decyzję Gminy tym samym zmuszając do wydania pozytywnej decyzji i w 
tym miejscu zachęcał Komisję Rewizyjną do ewentualnego zbadania tematu by 
poinformować radnych. 
Ad.8. Wobec wyczerpania porządku dziennego p. Przewodniczący Rady Miejskiej zakończył 
obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Choszcznie, dziękując wszystkim za udział. 
ZłoŜył równieŜ Ŝyczenia świąteczne. 
Sesję zakończono o godzinie 13.10. 
Przebieg sesji został nagrany na taśmie magnetofonowej. 
Protokołowała D. Bobik 
 
 
 
 
 
 


